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3. februar 2022 

J. nr. 2022-0005747 

 

Borgerrepræsentationen 

 

Nedenstående ønsker fra Indre By Lokaludvalg til Overførselssagen 2021/2022 skal ses som 

• et behov for at få mere trafiksikkerhed og -tryghed i Indre By 

• et behov for at få styrket Indre By som en rekreativ, grøn bydel 

• et behov for at give mere plads til Indre Bys borgere og lokale erhvervsdrivende i deres egen 

bydel.  

  

1. Trafiksikkerhed og -tryghed 

Lokaludvalget oplever – og hører fra borgere – at der er behov for at få højnet trafiksikkerheden og 

-trygheden i Indre By. 

Lokaludvalget foreslår derfor, 

• at der afsættes penge til at forbedre trafiksikkerheden alle de steder i Indre By, hvor Teknik- 

og Miljøforvaltningen har viden om 

o kryds, der er belastet af ulykker. 

o strækninger, der er belastet af ulykker. 

o steder med udbredte ulykkestyper. 

 

• at der afsættes penge til en foranalyse af, hvordan man kan højne trafiksikkerheden i 

Kronprinsessegade mellem Sølvgade og Øster Voldgade, idet lokaludvalget vurderer, at 

oversigtsforholdene fra sidegaderne er dårlige. 

 

• at der afsættes penge til en hastighedsbegrænsning på 30 km/t på strækninger i Indre By, 

som af borgerne opleves som utrygge. Borgernes oplevelser skal tilvejebringes via 

borgerdialog. 

 

• at der afsættes penge til at opmale de gule trekanter ved vejkryds, som markerer 10 meter-

reglen. 
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2. Rekreativ, grøn Indre By 

I hovedsagen opleves Indre By af udenforstående som en bydel, hvor man fester, shopper, får 

kulturoplevelser eller arbejder. Lokaludvalget ønsker, at Indre By også skal opleves som en bydel, 

man bor i, og som af såvel beboere som gæster kan benyttes rekreativt. 

• Lokaludvalget foreslår derfor, at der afsættes penge til en foranalyse af, hvordan en bro 

mellem Øster Voldgade og Østre Anlæg kan anlægges, hvor Stokhusbroen tidligere lå. 

• at der afsættes penge til belysning og renovering af legepladsen Gammelvagt. 

• at der afsættes penge til at fjerne et tidligere bemandingshus på legepladsen Gammelvagt, så 

der eksempelvis kan opsættes en skateboardrampe til de unge i området. 

• at der afsættes penge til en opdatering af hundeområdet på Eidsvoll Plads, der så vidt vides 

ikke fungerer optimalt. 

• at der afsættes penge til udarbejdelse af en plan for et sammenhængende forløb for 

fodgængere på Fæstningsringen. 

• at der afsættes penge til etablering af et fitnessområde ved Havnegade på 

"Bornholmerknasten". 

• at der afsættes penge til et nyt underlag ved bordtennisbordet i Ørstedsparken. 

  

3. Byrum for alle 

Borgerne og lokale erhvervsdrivende i Indre By oplever, at der er pres på bydelens byrum. De 

mange aktiviteter, initiativer og tiltag samt den intensive anvendelse af byrummene generelt, som 

udefrakommende står for, fylder så meget, at de lokale beboere og lokale erhvervsdrivende afstår 

fra at tage ejerskab til byrummene, de bor ud til. Udviklingen skal vendes. Indre Bys borgere og 

erhvervsdrivende skal gives mulighed for at få del i byrummene. 

Lokaludvalget foreslår derfor, 

• at der afsættes penge til bedre skiltning af de offentlige toiletter i Indre By  

• at der afsættes penge til henvisningskilte til de offentlige toiletter i Indre By. Fx er det 

offentlige toilet på Rådhuspladsen stort set ukendt. Henvisningsskiltene kan evt. sættes på 

skiltestanderne med henvisningsskilte til turistattraktioner. 

• at der afsættes penge til en fysisk markering af de tilladte udeserveringsarealer i Indre By. 

• at der afsættes penge til håndhævelse af regler og vilkår vedr. udeservering, udendørs 

musikarrangementer og events. 



3 
 

• at der afsættes penge til flere natteværter. 

• at der afsættes penge til håndhævelse af regler for husfacader. 

 

• at der afsættes penge til vedligeholdelse af Nørreport Stations overflade, herunder til 

renovering af glastårnene og belægningen 

 

• at der afsættes penge til genopretning af belægningen på strøggaderne, hvor fliserne pt. 

erstattes af sort asfalt 

 

• at der afsættes flere penge til affaldsspande og gaderenholdelse i Middelalderbyen. Vi 

oplever, at de opstillede blomsterkummer til terrorsikring bruges som affaldsspande. 

 

• at der afsættes flere penge til forskønnelse af de opstillede blomsterkummer til terrorsikring, 

fx med grønt/blomster i sæson i terrorkummerne. 

 

 

Med venlig hilsen 

Bent Lohmann, 

formand 

 

 

Kopi sendt til 

- Økonomiforvaltningen 

- Teknik- og Miljøforvaltningen 

- Kultur- og Fritidsforvaltningen 


